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 • En repræsentant fra grundejerforeningen Blomstervænget lagde ud med en holdningstilkendegivelse. Man 

var måbende over indsatsen. Kunne ikke forstå at affald blev dumpet i vandet. Havmiljøfokus savnes. Ikke 

miljøvenligt. Man mener strandrenser maskinen er gammel og fra Australien. Man har et problem med at der 

kommer grus i overfladen af sandet efter behandling. Der renholdes i dag fra klit til vand. Det er for meget og 

der efterlades intet liv tilbage. Vil gerne have ren strand men ikke en bounty strand - en dansk strand i stedet. 

Foreslår adfærdsændring. Havffaldspose-dispensor fra Havmiljøvogterne blev foreslået. Ønskede i øvrigt en god 

og konstruktiv dialog med kommunen.  

 

 • Jørgen Grüner (KMU): Vi drøfter i dag forskellige modeller og derefter foretages en politisk beslutning. 

 

 • Borger gennem 70 år ved Stillinge Strand mener at tang kan holde sandflugt for døren. Desuden dumpes 

tangen i vandet foran dem der betaler allermest i ejendomsskat. Grab det væk og kør det væk. 

 

 • Kommentar fra borger: Alt er grus og ikke fint sand i dag. 

 

 • Kommentar fra borger: Det er skønt at der bliver renset strand. Kommunen skal ikke have skyld for noget. 

Heller ikke maskinen. Hellere sætte ind på mere renhold.  

 

 • Kommentar fra borger: Tang skifter karakter til affald ifølge lovgivningen. Mener det er ulovligt at flytte det 

længere ned ad stranden. 

 

 • Lasse Fjeldsted: Der er divergerende holdninger, men respekter forskellige holdninger! Vi erkender at der er 

en udfordring rent teknisk med grus-problematikken. Måske god ide vi friholder den øverste del af stranden fra 

indsatsen. 
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Mødested 

Medlemmer fra KMU, Entreprenørservice v/ Lasse Fjeldsted samt ca. 50 borgere. 

Deltagere 

Referatet er anført i punktform hvor væsentlige argumenter og påstande er fremført. 

Langt fra alle meninger og påstande nåede at blive drøftet tilbundsgående grundet 

mødets form og tidsmæssige omfang. Der var overvejende lagt op til at man skulle kunne 

give sine meninger til kende over for udvalget. 
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 • Kommentar fra borger: Dejlig strand at komme til – dette hører man også fra andre. Beboere fra Kongsmark 

kommer til Stillinge Strand for at bade. Unik, lækker strand. Mener i stedet at beboere skal stå sammen om 

stoppe henkastning af affald lokalt. 

 

 • Repræsentant for 70 Huse ved Bildsø Strand: Den tang der dumpes i havet ender hos dem. 

 

 • Kommentar fra borger: Jeg bor syd for Stillinge Strand og synes det bør køres væk. Nabostrækninger gider 

ikke tage imod ekstra tang. 

 

 • Kommentar fra borger: Mener det bør differentieres mere hvor ofte vi kommer.  

 

 • Kommentar fra borger: Lad tangen ligge på stranden og lad højvandet føre det væk – sådan har havet altid 

selv arbejdet. 

 

 • Kommentar fra borger: Blå flag strand konceptet forudsætter at stranden skal være ren og pæn, men jeg 

mener det begynder at ligne en motorvej. Mener rensning og affald er to forskellige ting.  

 

• Kommentar fra borger: Ønsker mere fleksibel indsats - få affaldsfolk til at melde tilbage om morgenen om det 

er nødvendigt. 

 

 • Kommentar fra borger: Indsatsen og budgettet bør spredes mere ud over hele kommunen. 

 

 • Kommentar fra borger: Kør tangen væk. Vi er glade for rene strande. 

 

 • Lasse Fjeldsted: Måske vi skal i mere skånsom retning med indsatsen. Meget åben over for ideer. Forklarede 

trafikal og miljømæssig problematik ved at køre al tangen væk, samt det forhold at det kan blive nødvendigt at 

lade tang afvande på stranden inden det køres væk, og ud for hvilket sommerhus skal det så ligge og afvande?  

 

 • Kommentar fra borger: Kan man ikke bruge tangen til noget nyttigt? 

 

 • Jørgen Grüner: Svært at komme af med tangen. 

 

 • Lasse Fjeldsted: Korrigerer misforståelse – tangen lægges ikke længere ud i begge ender af stranden, men 

lægges ud tilfældige steder langs hele stranden. 

 

 • Kommentar fra borger: Mener vi laver sten-strand. 
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 • Kommentar fra borger: Sidste sommer var der megen vind og stor tangmængde. Nogle gange grabbede I 

det op og kørte det væk. 

 

 • Lasse Fjeldsted: Ingen vil have tangen. Bønder vil heller ikke have det. Kommunen benytter selv tang som 

indbygges i visse anlægsprojekter. Det kan blive en udfordring at finde anvendelse af tangen hvis vi skal skal 

køre mere tang væk. 

 

 • Kommentar fra borger: Tangen ender i Kongsmark. Kystdirektoratet og Miljøstyrelsen siger tangen er affald 

og derfor ikke må smides i vandet. 

 

 • Ros til kommunen for at tage mødet og afholde det ved Stillinge Strand. 

 

 • Kommentar fra borger: Mener det er fint tangen køres tilbage i havet hvor det hører til, men for voldsom 

indsats. 

 

 • Kommentar fra borger: Savner teknologisk fokus. Hvis der arbejdes mindre dybt i sandet så kommer der 

færre sten med. Kommunen skal være mere skånsom. 

 

 • Kommentar fra borger: Kan man grave tangen ned et par steder langs stranden? 

 

 • Kommentar fra borger: Anfægter om strandrenseren har korrekt afmærkning. Entreprenørservice kan afvise 

dette da det er en gængs maskine der kører mange steder i landet og forhandles her i landet.  

 

 • Jørgen Grüner: (samler op) Tak for et godt og konstruktivt møde. Send os en mail. Vi udarbejder en sag som 

behandles på KMU.  


